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Írásbeli választ igényl ő kérdés

Kövér László,
az Országgyűlés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igényl ő kérdést kívánok
benyújtani

Szijjártó Péter külgazdasági és kűlügyminiszternek

"Mikor írja alá a kormány a New York állammal kötend ő megállapodást a CEU további
működéséről?"

címmel.

Tisztelt Miniszter Úr!

A Central European University (CEU) székhelye szerinti New York állammal több hónappal a
nemzeti felsőoktatásról szóló 2011 . évi CCIV. törvény módosítArbl szóló 2017. évi XXV.
törvény elfogadása után kezdett tárgyalásokat a kijelölt tárgyaló, Ahusz Kristóf helyette s
államtitkár. A tárgyalások júniusi megkezdését követ ően augusztusban jelentek meg sajtóhírek
arról, hogy a kormány már csak a megállapodás pontos szövegét várja New York álla m
képviselőitől, és pár héten belül aláírhatják a CEU működéséről szóló kétoldalú megállapodást .

A McDaniel College budapesti iskolájának további működése ügyében még július közepén
sikerült megállapodni Maryland állammal . Ön akkor azt mondta, hogy „a megállapodás az t
bizonyítja, hogy a fels őoktatási törvényben előírt feltételek teljesen normálisak és
teljesíthetőek, és semmilyen módon nem veszélyeztetik a felsőoktatás szabadságát” . Azt is
hozzátette, hogy „Ha valaki nem politikai balhét akar kreálni, hanem meg akar állapodni ,
akkor azt nagyon gyorsan meg is tud állapodni a magyar kormánnyal a további működésrő l” .

Ehhez képest Trócsányi László a napokban jelentette be, hogy a kormány módosítja a törvényt, é s
meghosszabbítja a határidőket, hogy időt adjon a nemzetközi megállapodások megkötésére . Balog

országgyűlési képvisel ő



Zoltán pedig azt nyilatkozta, hogy a New York állammal kötendő megállapodás aláírására „nincs
szükség, hogyha módosítjuk a törvényt, akkor nem kell aláírni addig, amíg nem járt le a
törvényes határidő. Tehát igazából ez ilyen szempontból okafogyott . ”

Kérdésem :

1. Miért nem született meg • még a megállapodás New York állammal a CEU tovább i
működéséről, miközben már 4 hónapja folynak a tárgyalások? Ha mindkét fél részér ől
megvan az állítólagos „jó szándék”, akkor mi akadályozza a „nagyon gyors” megegyezést
még ez évben? Mikor írja alá a kormány a megállapodást ?

2. Milyen erőfeszítéseket tesz a kormány annak érdekében, hogy ne húzódjon tovább a
megállapodás ügye és a CEU diákjainak és dolgozóinak ne kelljen még hosszú ideig
bizonytalanságban lenniük?

3. Ha a feltételek „teljesen normálisak és teljesíthetőek”, miért van szükség a törvény
módosítására és a határidők meghosszabbítására? Ezek szerint mégsem teljesíthetőek a
feltételek az eredeti határidőn belül?

Várom válaszát !

Budapest, 2017. október 18 .

Tisztelettel,

Dr. Szél Bernadett
országgyű lési képviselő (LMP)
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